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Neacsu (ARB): Vedem un sistem bancar rezilient si foarte bine pregatit

Sistemul bancar românesc este  rezilient si foarte bine pregatit, având un nivel de solvabilitate de  aproximativ 22%, a declarat,

luni, Bogdan Neacsu, presedinte CEC Bank si  presedintele Asociatiei Române a Bancilor (ARB).

"Vedem un sistem bancar rezilient si foarte bine pregatit. Nivelul de  solvabilitate al sistemului bancar la acest moment este undeva la 22%. 

Vorbim de o lichiditate impresionanta care ne ajuta pâna la urma sa  depasim aceste momente sau sa fim mult mai rezilienti în fata unor, sa 

zic asa, riscuri care pot aparea la nivelul economiei. Daca e sa luam  indicatorul credite/depozite, undeva la 70%, care este mult sub media 

europeana care este undeva la 110%, asta înseamna ce? O capacitate a  populatiei de a genera economisire si o capacitate a economiei de a

se  autofinanta, pâna la urma. Iar lucrul asta nu face altceva decât sa  arate o oarecare sanatate financiar la nivelul României si la nivelul 

sistemului bancar românesc. Vorbim de o profitabilitate care în ultimii 2  ani de zile este într-adevar într-o continua crestere, dar nu face 

altceva decât sa arate cum recuperam mai degraba din problemele pe care  bancile le-au întâmpinat în anii trecuti. Sa nu uitam ca în perioada

2009-2012 bancile au fost foarte mult timp în pierdere. Ce a însemnat  asta? A însemnat sa curatam portofolii, a însemnat sa facem fata 

problemelor structurale la nivelul economiei. Abia acum putem spune ca  începem sa recuperam din perspectiva profitabilitatii din acele 

probleme. Deci iata ca sistemul bancar a închis mai greu ciclul acesta  de revenire", a spus Bogdan Neacsu, la un eveniment de profil.

El a afirmat ca riscuri exista la nivelul economiei, mentionând  inflatia, care înca nu a ajuns la o singura cifra, dar si faptul ca  lanturile de

aprovizionare înca n-au ajuns la un nivel de calmare sau  maturare.

Întrebat ce nu merge în acest moment în sistemul bancar, el a indicat  creditarea persoanelor fizice. Bogdan Neacsu a explicat ca bancile ar 

trebui sa se orienteze în acest moment spre proiecte de crestere a  capacitatii de procesare.

"Cred ca este foarte firesc si rational în acelasi timp pentru noi, ca  si bancheri, sa nu dam atât de multa prioritate pentru finantarea 

persoanelor fizice pe un trend de crestere a dobânzilor pâna când nu  vedem ca au si capacitatea sa genereze veniturile necesare sa acopere 

aceste datorii, dar sa ne uitam la economia reala, la antreprenori,  pentru ca ei au alte proiecte, au alte deschideri si observam o  diferenta

foarte mare în comportamentul companiilor fata de perioada  2009 - 2012", a spus Bogdan Neacsu.

De asemenea, referitor la evolutia CEC Bank, presedintele institutiei a  mentionat ca intentia este de a creste cota de piata spre 10%.

"Noua ne-ar placea sa ne consolidam aici în top cinci, locul cinci. Ne  intereseaza foarte mult mai degraba sa crestem cota de piata undeva

spre  maximum 10%. Probabil ca acesta este un nivel maximal pe care ni-l  putem permite în perioada urmatoare, însemnând un an, un an si

jumatate.  Şi vom vedea cum o sa arate planurile de cresteri dupa ce terminam cu  investitiile din zona tehnologiei, pentru ca asta consuma

foarte multe  resurse si are impact direct chiar si în relatia cu clientii nostri. Dar  deocamdata aici cred ca CEC se va pozitiona undeva la

locul cinci. Cota  de piata maximum 10%", a declarat Bogdan Neacsu. 
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